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Zápis 
z I. zasedání Komise RHMP pro udělování grantů hl. m. Prahy vlastníkům památkově 

významných objektů  

Přítomni: Ing. arch. PhDr. Lenka Burgerová, Ph.D., PhDr. Richard Biegel, Ph.D., Daniel Kajpr, 
Ing. Tomáš Mikeska, Tomáš Murňák, Jaroslav Němec, Ing. arch Eva Dvořáková, 
Ing. Václav Jandáček, Mgr. Ladislav Valtr; prof. PhDr. Pavel Vlček; Mgr. Simona 
Vladíková  

Omluveni: Mgr. Šárka Koukalová, Ing. Arch. Ondřej Šefců  

Přizváni: Mgr. Jiří Skalický, Jarmila Střeláková; Ing. Jitka Kyseláková 

Datum a čas: 12. února 2019 od 12:30  – 13:45 hod. 

Místo: Salonek primátora hl. m. Prahy, 1. patro, místnost 135, Škodův palác, Jungmannova 
35/29, Praha 1  

 

1. Ing. arch. PhDr Lenka Burgerová, Ph.D., předsedkyně Komise RHMP pro udělování grantů 
hl. m. Prahy vlastníkům památkově významných objektů (dále jen Komise RHMP), přivítala 
její členy a další zúčastněné a v 12:30 hod. zahájila jednání.  

V úvodu předsedkyně Komise RHMP uvedla, že celé jednání je monitorováno a následně požádala 
přítomné členy a další zúčastněné o jejich krátké představení.  

Předsedkyně Komise RHMP  sdělila, že na jednání bude postupováno dle programu, který byl 
součástí pozvánky, a současně nechala o tomto programu hlasovat. 

Přítomní členové s předloženým programem jednání jednomyslně souhlasili. 

 

2. Bod jednání - Předání jmenovacích dekretů a podpis čestného prohlášení o mlčenlivosti. 
 
Předsedkyně Komise RHMP sdělila, že složení této komise bylo schváleno usnesením RHMP č. 
150 ze dne 11. 2. 2019. V této souvislosti podepsala předsedkyně Komise RHMP a její členové 
jmenovací dekrety a současně byla podepsána i čestná prohlášení o mlčenlivosti. 

         
Úkol byl splněn 
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3. Bod jednání - Informace o jednacím řádu Komisí Rady hl. m. Prahy schváleného usnesením  
         RHMP č. 1983 ze dne 14. 11. 2000 - příloha č. 1. 
 

Předsedkyně Komise RHMP seznámila přítomné členy s jednacím řádem Komisí RHMP a 
konstatovala, že Komise RHMP je usnášeníschopná. 

Přítomní členové Komise RHMP vzali tuto informaci na vědomí. 

 
4. Bod jednání - Zásady pro poskytování grantů hl. m. Prahy vlastníkům památkově významných 

objektů v roce 2019 - schváleny usnesením RHMP č. 1484 ze dne 12. 6. 2018 včetně komentáře 
k navrhovaným změnám  -  příloha č. 2. 

 

Po krátkém úvodu k tomuto bodu předala předkyně Komise RHMP slovo řediteli odboru 
památkové péče MHMP panu Mgr. Jiřímu Skalickému, aby přítomné členy Komise RHMP 
podrobně seznámil s tímto bodem programu. 

Pan Mgr. Jiří Skalický uvedl, že v současné době probíhá jednání týkající se drobných úprav Zásad 
pro poskytování grantů vlastníkům památkově významných objektů v roce 2019 schválených 
usnesením RHMP č. 1484 ze dne 12. 6. 2018 (dále jen Zásady), přičemž tyto změny by měly být 
přijaty ve prospěch žadatelů, např. se navrhuje zkrácení grantového řízení tak, aby žadatelé, resp. 
příjemci dotace, získali v běžném roce více času a prostoru na práce, které jsou předmětem žádosti 
o grant na rok 2019 a které budou schválené příslušným usnesením RHMP a ZHMP. V této 
souvislosti se navrhuje upravit časový harmonogram tak, aby granty vlastníkům památkově 
významných objektů na rok 2019 byly v Zastupitelstvu hl. m. Prahy projednávány již v dubnu, 
případně v květnu t. r. Dále se navrhuje neprojednávat na podzim běžného roku nové přerozdělení 
nevyužitých, nevyčerpaných a nepřijatých finančních prostředků, tudíž by neproběhlo udělení 
dodatečného grantu v rámci roku 2019. Jednalo by se o finanční prostředky, které byly příjemcům 
dotace původně schváleny v RHMP a v ZHMP na jaře roku 2019, příjemci je ale nevyužily, a tak 
by se tyto finanční prostředky místo dodatečného rozdělení v roce 2019 navrhly na převod do roku 
2020. Současně ředitel odboru památkové péče MHMP uvedl, že předmětem dalšího jednání pro 
přípravu Zásad na rok 2020 jsou další možnosti, které by posílily finanční účast hl. m. Prahy na 
projektech, které jsou specifikovány v jednotlivých žádostech o grant (možnost zvýšení procenta 
finančního příspěvku z rozpočtu hl. m. Prahy).  

Dalšími navrhovanými změnami v Zásadách roku 2019 je výčet prací, na které lze poskytnout grant 
hl. m. Prahy s tím, že i nadále lze grant poskytnout jen na práce neinvestiční povahy, tj. jen na 
opravu a obnovu objektů, které jsou kulturními památkami nebo se nacházejí na území Pražské 
památkové rezervace nebo v památkových zónách hl. m. Prahy. Na investiční práce se granty 
neposkytují. 

Paní předsedkyně poděkovala panu řediteli odboru památkové péče MHMP za informace týkající se 
Zásad roku 2019 včetně informací k navrhovaným změnám. 

Přítomní členové Komise RHMP vzali tuto informaci na vědomí. 
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5. Bod jednání - Časový harmonogram grantového řízení pro poskytování grantů hl. m. Prahy 
vlastníkům památkově významných objektů v roce 2019 - schválený usnesením RHMP č. 
1484 ze dne 12. 6. 2018 včetně komentáře k navrhovaným změnám - příloha č. 3.  

 

Předsedkyně Komise RHMP seznámila přítomné s Časovým harmonogramem grantového řízení 
pro poskytování grantů hl. m. Prahy vlastníkům památkově významných objektů v roce 2019, který 
byl také schválen usnesením RHMP č. 1484 ze dne 12. 6. 2018 a s návrhem změn tohoto Časového 
harmonogramu. Tyto změny by přinesly delší časový prostor pro realizaci prací schválených 
příslušným usnesením RHMP a příslušným usnesením ZHMP. Tento dokument navazuje na návrh 
změn Zásad roku 2019 tak, jak je uvedeno u bodu 4. 

Přítomní členové Komise RHMP vzali tuto informaci na vědomí. 

 
6. Informace o zpracování žádostí o poskytnutí grantů hl. m. Prahy vlastníkům památkově 

významných objektů v roce 2019 - příloha č. 4.  
 

7. Informace o grantovém řízení v návaznosti na časový harmonogram dle bodu 5 včetně 
ukázky a prezentace grantového programu roku 2018 – příloha č. 5. 

 
Předsedkyně Komise RMHP požádala ředitele odboru památkové péče MHMP o komentář k těmto 
bodům s tím, že tyto oba body byly projednávány současně.  

Ředitel odboru památkové péče MHMP v úvodu k těmto bodům sdělil, že záměrem hl. m. Prahy je 
nejen podpořit pro příští rok nárůst finančních prostředků pro tento grantový program, ale také ve 
spolupráci s radní pro oblast kultury, památkové péče, výstavnictví a cestovního ruchu, paní MgA. 
Hanou Třeštíkovou a její kanceláří, s předsedou Výboru pro územní rozvoj, územní plán a 
památkovou péči ZHMP, panem Petrem Zemanem a s  odborem komunikace MHMP ve větší míře 
informovat média o grantovém programu v oblasti památkové péče.  Současně uvedl, že v minulých 
obdobích odbor památkové péče MHMP připravil a zrealizoval pro žadatele o grant a pro 
rozpočtáře semináře, na kterých se přítomní seznámili s grantovým programem, se Zásadami na 
příslušný rok, Časovým harmonogram a formuláři pro podání žádosti o grant. Tyto semináře se 
velmi osvědčily, a proto z důvodu větší informovanosti, odbor památkové péče MHMP počet těchto 
seminářů navrhuje zvýšit, a to jak pro žadatele, tak i pro rozpočtáře. 

Dále byla přítomným promítnuta prezentace, která se týkala významných bodů ze Zásad roku 2019 
včetně ukázek akcí obnovy realizovaných v roce 2018. Tuto prezentaci připravily a okomentovaly 
finanční a grantové specialistky, paní Jarmila Střeláková a paní Ing. Jitka Kyseláková. 

V průběhu této prezentace se na jednání dostavila radní pro oblast kultury, památkové péče, 
výstavnictví a cestovního ruchu, paní MgA. Hana Třeštíková, kterou paní předsedkyně Komise 
RHMP na zasedání přivítala a současně jí předala slovo. 

V úvodu paní radní poděkovala předsedkyni a členům Komise RHMP za přijetí jejich účasti 
v Komisi RHMP a o zájem pracovat pro hl. m. Prahu. Dále sdělila, že na jednání RHMP a různých 
poradách se promýšlela strategie tohoto programu s tím, že záměrem hl. m. Prahy je zvýšit finanční 
pomoc těm vlastníkům objektů, kteří nejsou schopni zrealizovat opravu a obnovu objektu bez 
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finanční podpory s tím, že hlavním cílem je zachování památkové hodnoty a podstaty hmotného 
objektu a záchrana objektů, které vykazují havarijní stav.  Následně zopakovala návrh změn, které 
se týkají Zásad na rok 2019 a změn Časového harmonogramu na rok 2019 tak, jak již bylo 
prezentováno ředitelem odboru památkové péče MHMP. 

Závěrem paní radní uvedla, že tyto změny by mohly přispět k lepší opravě a obnově památkově 
hodnotných objektů, které se nacházejí na území hl. m. Prahy, a současně vyšší informovaností 
zvýšit zájem o možnost dotace na realizaci prací, které přispějí k zachování památkové hodnoty a 
podstaty hmotného objektu. 

Poté bylo pokračováno v prezentaci grantového programu roku 2019 a ukázce akcí realizovaných v 
roce 2018. 

V průběhu prezentace se o slovo přihlásil pan Tomáš Murňák s dotazem, zda granty, které jsou 
Komisí RHMP navrženy do 200 000 Kč, se také předkládají do věcně příslušného Výboru ZHMP.  

K tomuto dotazu bylo sděleno, že všechny granty, které prošly Komisí RHMP se předkládají také 
do Výboru ZHMP, neboť Výbor ZHMP může stanovisko, finanční návrh Komise RHMP, změnit a 
např. navržená částka 200 000 Kč může být zvýšena, což už je předmětem projednávání ve Výboru 
ZHMP.  

Prezentaci doplnil ředitel památkové péče MHMP o informaci, že finanční prostředky lze 
poskytnout také na odstranění graffiti a na antigraffitový nátěr za předpokladu, že tyto práce budou 
realizovány v souladu s vydaným vyjádřením odboru památkové péče MHMP.  

Po ukončení prezentace předsedkyně Komise RHMP informovala přítomné členy o přijatých 
žádostech na rok 2019, přičemž podrobné informace jsou uvedeny v důvodové zprávě a v příloze č. 
4. 

K tomuto bodu se do diskuse přihlásil pan Jaroslav Němec s dotazem, kolik finančních prostředků 
je určeno na tento grantový program. 

K tomuto dotazu uvedl ředitel odboru památkové péče MHMP, že rozpočet na rok 2019 pro granty 
vlastníkům památkově významných objektů představuje částku 60 000 000 Kč, přičemž díky 
navrhovaným opatřením bude možné tuto částku v roce 2020 navýšit právě o finanční prostředky, 
které nebudou v roce 2019 využity. Finanční prostředky ve výši 60 000 000 Kč jsou určeny pro věci 
nemovité (ostatní a církevní objekty) a movité věci (movité kulturní památky). 

Přítomní členové Komise RHMP vzali tyto informace na vědomí 

8. Diskuse a hlasování k podkladům 
 

Předsedkyně Komise RHMP vyzvala přítomné k hlasování s tím, že předložené a prezentované 
informace budou vzaty na vědomí: 

Pro     10  

Proti     0 

Zdržel se     0 
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Usnesení bylo jednomyslně přijato   

 
 

9. Diskuse  
 
V rámci diskuse se o slovo přihlásil ředitel OPP MHMP. Poděkoval vedení hl. m. Prahy za možnost 
navýšení počtu zaměstnanců odboru památkové péče MHMP, neboť dle sdělení - zpráv inspekce 
památkové péče - je stav odborných pracovníků na tomto odboru podhodnocen. Navýšením je 
možno získat 5 nových pracovníků a tím se pokusit snížit časový deficit při vyřizování žádostí o 
vyjádření odboru památkové péče a zároveň zrychlit popis jednotlivých žádostí o grant pro Komisi 
RHMP. 
  
 
Dále se do diskuse přihlásit pan Jaroslav Němec s dotazem na financování tohoto grantového 
programu, neboť dle předložené statistiky je požadováno  175 mil. Kč, přičemž v rozpočtu je jen 60 
mil. Kč 
Na tento dotaz reagoval ředitel odboru památkové péče MHMP s informací, že bude v Komisi 
RHMP posuzována významnost každého objektu a jeho využitelnost s tím, že v dalších letech bude 
v přijatých zásadách požadována informace o formě současného a budoucího využití objektu. 
 
 
Do diskuse se dále přihlásil pan Ing. Mikeska s dotazem, jakým způsobem jsou rozděleny schválené 
finanční prostředky roku 2019 pro vlastníky památkově významných objektů pro tento rok. 
K tomuto dotazu uvedla paní Ing. Kyseláková, že předpokládané rozdělení finančních prostředků je 
navrženo 5 mil. Kč pro movité kulturní památky, 15 mil. Kč pro objekty ve vlastnictví církví a 
náboženských společností a 40 mil. Kč pro ostatní objekty. Finanční prostředky se navrhují 
v návaznosti na počet podaných žádostí. 
 
 
Pan Daniel Kajpr se na přítomné obrátil s dotazem týkající se důvodu vracení finančních 
prostředků. 
K tomuto dotazu sdělil ředitel odboru památkové péče MHMP, že mezi nejčastější důvody 
nečerpání finančních prostředků je nevysoutěžení firmy, nezajištění vlastního podílu financování a 
změny rozpočtu stavebních a restaurátorských prací nebo nepředvídatelné okolnosti např. úmrtí 
vlastníka. Další možností pro vlastníky objektu je možné navýšení rozpočtu pro tuto grantovou 
oblast a tím i možnost žadateli poskytnout vyšší finanční příspěvek na realizaci zamýšlených prací.  
 
 
Do další diskuse se již nikdo nepřihlásil, a tak předsedkyně Komise RHMP všem přítomným 
poděkovala za účast a jednání v 13:45 hod. ukončila.   
 
 
 
 
V Praze dne 15. 2. 2019 
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Zapsala: Jarmila Střeláková 
 
Ověřila: Mgr. Simona Vladíková - tajemnice Komise RHMP 
 
 
Odsouhlasil. Mgr. Jiří Skalický - ředitel OPP MHMP 
 
 
Schválil: Ing. arch. PhDr. Lenka Burgerová, Ph.D. – předsedkyně Komise RHMP 
 
 
Příloha:  
 
Program zasedání Komise RHMP  
Příloha č. 1 - 5 
 
Prezenční listina 
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